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یارانه؛ پرداخت  رو  پیش  در  شیوه  تبعات  و  مزایا  به  نگاهی 

تداوم یارانه نقدی 
سفره ها را تهی می کند

دولت هیچ تصمیمی برای تغییر در کابینه ندارد؛

صندلی میخ شده وزرا
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آنچه از برجام می گویند
مخالفان برجام تخته گاز مشغول کارند

یک تحلیلگر مسائل سیاست خارجی گفت: مخالفان برجام اعم از داخلی و خارجی 
تخته گاز مشغول کارند تا به هر شکل ممکن جلوی این توافق را بگیرند ولی چون 
آمریکا و ایران هر دو به این توافق نیاز دارند پس با وجود همه تلاش ها و مخالفت 

ها این توافق بالاخره انجام خواهد شد.
گروه سیاست نامه نیوز: هر چند برخی کارشناسان و صاحب نظران سیاسی مذاکرات 
را خاتمه یافته و احیای برجام را حتمی می دانند اما شواهد و قرائن نشان می دهد 

که مذاکرات جدی برای حصول توافق تازه شروع شده است.
حســن بهشتی پور در گفتگو با نامه نیوز درباره چرایی طولانی شدن گام پایانی 
مذاکرات احیای برجام گفت: بورل رئیس کمیســیون سیاســت خارجی اتحادیه 
اروپــا طرحی را برای احیای برجام ارائه کرد و ایــران نیز آن را پذیرفت، منتها 
ســه شرط مهم روی آن گذاشت و اتحادیه اروپا نیز این شروط را منطقی خواند 
اما تصمیم گیری دربــاره آنها را به آمریکا واگذار کرد و آمریکایی ها نیز پس از 
دو هفته پاســخ خودشــان را اعلام کردند، حالا ایرانی ها در حال بررسی پاسخ 

آمریکا هستند.
وی افزود: آقای اولیانوف گفته مذاکرات طولانی خواهد شد، نگاهی بدبینانه به آینده 
مذاکرات است چون الان همه قرائن و شواهد نشان می دهد که موضوع پخته شده 
و مشخص است هر کدام از طرف ها باید چه کند، این نتیجه هم از آنجا حاصل شد 
که هم ایران و هم آمریکا از بخشی از خواسته های خود گذشتند و برای رسیدن به 

یک نقطه مشترک به سمت هم حرکت کردند.
این کارشــناس مسائل سیاســت خارجی اظهار کرد: اگر دور دیگری از مذاکرات را 
شــاهد باشــیم، برای جمع بندی مباحث خواهد بود و این طور نیست که طرفین 
بخواهند دوباره یکسری نکات جدیدی را طرح و بحث کنند. این پروسه نیز طولانی 
نمی شود. در مجموع ما باید نخست منتظر اعلام نظر ایران و سپس برگزاری جلسه 

پایانی در وین باشیم.
وی درباره انتظار ایران برای جلســه آتی شورای حکام سازمان ملل بیان کرد: یکی 
از شروط ایران این است که طرف مقابل بپذیرد و تعهد دهد پرونده جدید ایران در 
آژانس بسته شود چون آمریکا و اروپایی ها این پرونده را باز کردند و حالا ایران انتظار 
دارد که آنها خودشان نیز این پرونده را ببندند. آمریکا می گوید تصمیم گیری درباره 
این موضوع در اختیار شورای حکام است، این ادعا در حالی است که کل این موضوع 

را آمریکا و متحدانش علیه ایران در شورای حکام پخت و پز کردند.
بهشــتی پور یادآور شــد: اروپا و آمریکا می توانند با صدور یک قطعنامه در شورای 
حکام پرونده ادعایی خودشان را علیه ایران ببندند. ایران انتظار داشت غربی ها این 
موضوع را به صورت مکتوب اعلام کنند اما آمریکا نپذیرفت، بعد آقای بورل یک راه 
حل میانه داد و آن اینکه از زمان امضای توافق تا اجرای آن -که قریب به 120 روز 

طول می کشد- آژانس موضوع را بررسی و سپس فیصله یافته اعلام کند.
وی افزود: در مجموع معتقدم نشست پایانی مذاکرات وین در همین شهریور اتفاق 
می افتد چون همه چیز الان آماده اســت و نمی دانم دیگر چه بهانه ای برای انجام 
نشدنش وجود دارد. البته مخالفان برجام اعم از داخلی و خارجی تخته گاز مشغول 
کارند تا به هر شکل ممکن جلوی این توافق را بگیرند ولی چون آمریکا و ایران هر 
دو به این توافق نیاز دارند پس با وجود همه تلاش ها و مخالفت ها این توافق بالاخره 

انجام خواهد شد.

دور تازه مذاکرات در راه است
منصــور حقیقت پور گفت: محصول نهایی مذاکرات نــه ایده آل ایران خواهد بود نه 
آمریکا و همبن که به حدوســطی رسیده شــود، خوب است. ایران تا کنون عاقلانه 
برخورد کرده اســت و ارزیابی من این است که مذاکرات جدیدی باید انجام شود تا 

ابهامات موجود از بین برود.
وضعیت برجام هنوز مبهم است و مشخص نیست اگر قرار است توافقنامه ای میان 

ایران و طرفین برجام امضا شود، با چه کیفیتی خواهد بود؟
منصور حقیقت پور، فعال و تحلیلگر مسائل سیاسی، درباره این موضوع به »نامه نیوز« 
گفــت: »هنوز جزئیاتی از تبادل نظرها میان ایران و ذیگر طرفین برجام در دســت 
نیســت اما از همین اطلاعات غیررسمی به ذهن می رسد که باید خود را برای دور 
تازه ای از مذاکرات آماده کنیم. به هر حال مذاکره دادوستد است و باید یک چیزی 

داده شود تا چیز دیگری ستانده شود«.
او ادامــه داد: »قطعا محصول نهایی مذاکرات نه ایده آل ایران خواهد بود نه آمریکا 
و همبن که به حدوسطی رســیده شود، خوب است. ایران تا کنون عاقلانه برخورد 
کرده اســت و ارزیابی من این است که مذاکرات جدیدی باید انجام شود تا ابهامات 

موجود از بین برود«.
این فعال سیاسی همچنین بیان کرد: »من عقلی در آمریکای ها نمی بینم؛ شرایطی 
که در آن گرفتار شــده اند، آنها را به ســمت توافق سق داده است. امروز آمریکا در 
ضعیف ترین شرایط خود به سر می برد. آنها چاره ای ندارند جز آنکه در قبال ایران 
کوتاه آیند. اکنون با آمریکای ضعیف و فرارکرده از عرق و افغانســتان مواجهیم که 
در جنگ اوکراین هم کاملا شکســت خورده اســت. از طرفی بحران انرژی در غرب 
گســترده است و غربی ها برای بهبود اوضاعشــان چاره ای ندارند جز آنکه با ایران 

ارتباط برقرار کنند«.
حقیقت پور در پایان گفت: »اروپا هم به این نتیحه رسیده است که چرا باید چوب 
بی عقلی های آمریکا را بخوردو وضعیت ســخت اروپایی ها به ویژه در حوزه تأمین 
انرژی نتیجه پیروی کورکورانه آنها از آمریکاســت و حالا فهمیده اند که اطاعت از 

آمریکا نتیجه ای جز ضرر برایشان ندارد«.

 تکلیف برجام تا آخر هفته معلوم
 نمی شود

آنطور که رســانه نزدیک به شورای امنیت نوشته بررســی دقیق پاسخ های آمریکا 
حداقل تا پایان هفته جاری ادامه خواهد داشت.

مذاکرات هسته ای به مرحله واقعا حساسی رسیده و برخی تحلیل ها آنقدر خوشبینانه 
است که گویی شمارش معکوس برای احیای برجام شروع شده باشد! در عین حال 
مخالفان برجام سخت مشــغول کار هستند. مقامات اسرائیل برای دیدار با مقامات 
آمریکایی در خواســت می دهند و در تهران هم برخی رسانه ها از تعویق توافق برای 

دو ماه یا یک سال و ... می نویسند! 
مقامات تصمیم گیرنده اما همزمان با این فضای دوگانه مشغول بحث و بررسی روی 
پاسخ آمریکایی ها هستند. همان پاسخی که برای ارائه آن یک هفته وقت تلف کردند. 
به هر روی جواب طرف آمریکایی ها چهارشنبه گذشته به دست ایران رسید و درباره 
جزئیات آن نیز چیز زیادی نمی دانیم. جوزف بورل آن را همچون پاسخ ایران معقول 
توصیف کرده است. مکرون نیز می گوید که پیشنهاد جدید حتی اگر همه مسائل را 
حل نکند؛ بهترین پیشنهاد موجود است. )نقل به مضون( اولیانوف اما برخلاف مواضع 
قبلی که مدام نوید نزدیک بودن توافق را می داد خیلی خوشبین نیست و گفته که 

راه بسیاری مانده است!
برخی رســانه ها مثل العربیه ادعا کرده بودند که هیچ یک از انتظارات ایران در این 
پاسخ آمریکا مورد موافقت قرار نگرفته! از اخبار و مواضع بعدی اما اینطور استنباط 

می شود که بحث اختلافات پادمانی اصلی ترین چالش فعلی است. 
بــه هــر روی باید منتظر ماند و دید که مقامات مســئول در ایــران چه تصمیمی 
می گیرند. فعلا آنقدر می دانیم که بررســی ها تا آخر هفته ادامه دارد. این را نورنیوز 

یعنی رسانه نزدیک به شورای امنیت نوشته است. 
نورنیوز نوشــته: بررســی دقیق پاســخ های آمریکا به محورهای اصلاحی ایران در 
خصوص ایده های هماهنگ کننده اتحادیه اروپایی همچنان در سطوح کارشناسی در 

جریان است و این روند حداقل تا پایان هفته جاری ادامه خواهد داشت.

دولت هیچ تصمیمی برای تغییر در کابینه ندارد؛

صندلی میخ شده وزرا
ســخنگو و رئیس شــورای اطلاع رسانی 
دولت گفــت: دولت هیچ تصمیمی برای 
تغییــر در کابینه ندارد و وزرای اقتصادی 

دولت هیچ تغییری نمی کند.
علی بهادری جهرمــی در گفت وگویی در 
پاسخ به این که آیا جمع بندی مشخصی 
در دولــت در خصــوص یارانه های نقدی 
و کالابرگ الکترونیــک وجود دارد، اظهار 
داشت: جمع بندی حوزه یارانه از ابتدا کاملًا 
مشــخص بوده و مجلس شورای اسلامی 
دولت را مکلف کرده اســت کــه یارانه را 
به صورت کالابرگ در اختیار مردم قرار دهد 
و این بســیار روشن و مشهود بود و مسیر 
دولت از ابتدا همین بوده و اعلام شده است.

وی افزود: هر زمان زیرســاخت های لازم 
100درصد فراهم شــود و امکان اجرایی 
داشته باشد طبیعتاً دولت مکلف به اجرای 
قانون اســت؛ بنابراین، تا زمانی که نظر 
قانون بر کالابرگ است، دولت باید این کار 

را انجام دهد.
سخنگو و رئیس شورای اطلاع رسانی دولت 
تصریح کرد: زمانی که زیرساخت های لازم 
وجود نداشــته باشــد، طبیعتاً راهی جز 
پرداخت یارانه نقدی وجود ندارد و تازمانی 
که زیرســاخت ها ایجاد و تکمیل نشود و 
قابلیت بهره برداری نداشته باشد، همین 

شیوه پرداخت یارانه نقدی ادامه دارد.
بهادری جهرمی در پاسخ به سؤال خبرنگار 
تسنیم مبنی بر اینکه آیا دولت برنامه ای 
برای تغییر وزرای اقتصــادی دارد، بیان 

کرد: دولت هیچ برنامه ای برای تغییر در 
هیچ یک از وزرا ندارد؛ اعم از فرااقتصادی 
یــا کادر اقتصادی، هیــچ تغییری وجود 

ندارد.
وی در پاســخ به ســؤالی مبنی بر تغییر 
وزیر رفــاه و معرفی ایشــان در روزهای 
آینده عنوان کرد: قانون اساســی تصریح 
کرده است که ظرف سه ماه باید وزیر رفاه 
مشخص شــود؛ بنابراین، ظرف سه   ماهه 
قانون اساسی مشخص و به مجلس معرفی 

می شود.

ســخنگو و رئیس شــورای اطلاع رسانی 
دولت در پاســخ به سؤالی مبنی بر اینکه 
سرنوشت تفکیک وزارت صنعت، معدن و 
تجارت به کجا رســیده است و آیا وزرای 
جدیــد بازرگانی و صمت هــم انتخاب 
شــده اند یا خیر؟ گفــت: وزارت صنعت، 
معدن و تجارت موضوع بحث نیســت و 
وزارت صنعت، معــدن و تجارت به جای 
خود باقی است و در اینجا بحث تشکیل 
وزارتخانه جدید بازرگانی مطرح اســت؛ 
یعنی به شــیوه ســابق که قبل از ادغام 

وزارت بازرگانی بوده است، برگردیم و آن 
هم بحث دولت نیســت و توسط مجلس 

مطرح شده است.
بهادری جهرمی افزود: مجلس طرحی را 
از مجلسِ گذشته در دستور کار خود قرار 
داده و تصویب شده بود و با دولت مکاتبه 
و نظرخواهی صورت گرفت که نظر دولت 
چیست؛ بنابراین، یک روال در طرح های 
جاری مجلس اســت و دولت اظهار نظر 
می کند که نظرش نسبت به کلیات موافق 

یا مخالف است.
وی خاطرنشان کرد: دولت رسما نسبت به 
کلیات طرح موافقت کرده است؛ بنابراین، 
یک ســؤال و یک جواب وجود داشت که 
داده شــد و این موضــوع در مجلس در 
حال رسیدگی اســت و باید همه منتظر 
بمانند مجلس نسبت به وزارت بازرگانی 
تصمیم گیــری کنــد که آیــا وزارتخانه 

جدیدی ایجاد شود یا خیر؟!

درحاشیه

آژیر خطر برای مجرمان جرایم خشن
در پی دســتور رئیس قوه قضایی مبنــی بر راه اندازی 
ســتادی ویــژه برای مقابله با ســرقت های خشــن و 
زورگیری ها با کمک ضابطین، کمیته ای در این رابطه 
تشکیل و اقدامات عملی قضایی در خصوص برقراری و 

افزایش امنیت در جامعه آغاز شد.
طی روزهای اخیر اخبــار و تصاویر نگران کننده ای از 
زورگیری، خفت گیری و سرقت مسلحانه در رسانه ها و 

فضای مجازی منتشر شده است.
در پی افزایش انتشار فیلم ها و تصاویر مربوط به جرایم 
خشــن در فضای مجازی که در جامعه رخ داده است، 
حجت الاسلام و المسلمین غلامحسین محسنی اژه ای 
رئیس قوه قضاییه دســتور فوری شناسایی و برخورد با 

مجرمان حوزه جرایم خشن را صادر کرد.
رئیس قــوه قضاییه در این رابطه به دادســتان کل 
کشــور دســتور داد تا ســتادی ویژه برای مقابله با 
سرقت های خشــن و زورگیری ها با کمک ضابطین، 

تشکیل شود.
حجت الاسلام و المسلمین غلامحسین محسنی اژه ای 
رئیس قوه قضاییه در جلســه بررسی راهکارهای مقابله 
ســریع و قاطعانه با افراد مخل امنیت و آرامش مردم 
از جمله ســرقت های خشن، با اشــاره به مقوله جرم 
سرقت به عنف و غیرقابل تحمل بودن این قبیل جرایم 
برای جامعه بیان کرد: به واســطه سرقت های خشن و 
زورگیری هایی که در ســطح شــهرها رخ می دهد؛ در 
جامعه ناامنی روانی ایجاد می شود و این موضوعی است 
که نه برای شهروندان و نه برای ما به عنوان مسئولان 

حکومتی قابل قبول و قابل تحمل نیست.
رئیس عدلیه به دادســتان کل کشــور دســتور داد با 
مســاعدت و همکاری ضابطین و نیروی انتظامی و در 
صورت نیاز کمک گرفتن از بسیج، در اسرع وقت ستادی 
را برای مقابله با سرقت های خشن و زورگیری هایی که 
در ســطح شهرها رخ می دهد تشــکیل دهند و در هر 
دادسرا نیز شعبه ای ویژه برای رسیدگی سریع و قاطع 

به این قبیل سرقت ها ایجاد شود.
حجت الاسلام والمســلمین محســنی اژه ای با اشاره 
به ضرورت ســرعت عمل بیشــتر نیروی انتظامی در 
دســتگیری زورگیران و ســارقان به عنف، گفت: قوه 
قضاییه این آمادگی را دارد تا در راســتای دستگیری 
هرچه سریع تر سارقان خشن، به نیروی انتظامی کمک 
کند؛ همچنیــن فراجا می تواند در انجــام این مهم از 

نیروهای بسیج نیز کمک بگیرد
آنچه در حــال حاضر دارای اهمیت و اولویت اســت، 
شناســایی و دســتگیری ســریع و قاطع زورگیران و 
مرتکبان سرقت های خشن در راستای تامین و تحکیم 
امنیت روانی شــهروندان اســت که این موضوع مورد 

تاکید و دستور رئیس قوه قضاییه است.
کمیته رسیدگی به پرونده های جرایم خشن و سرقت در 

دادستانی کل کشور تشکیل شد
پس از دستور رئیس قوه قضاییه به دادستان کل کشور 
مبنی بر تشکیل ستادی ویژه برای مقابله با سرقت های 
خشــن و زورگیری ها با کمک ضابطین، دادستان کل 
کشور نشست بررســی راهکارهای برخورد با مجرمان 
جرایم خشن و سارقان مسلح را با حضور مقامات ارشد 

قضایی و فرماندهان انتظامی کشور برگزار کرد.
حجت الاسلام و المســلمین محمد جعفر منتظری با 
اشاره به برگزاری نشست تخصصی بررسی راهکارهای 
برخورد با مجرمان جرایم خشن و سارقان مسلح، اظهار 
کرد: با توجه به اهمیت نقش امنیت جامعه چه امنیت 
مالی و چــه امنیت روانی و جانی، دســتگاه قضایی و 
مجموعه حاکمیت وظیفه دارند همه توان خود را به کار 

گیرند تا برای مردم این امنیت ایجاد شود.
دادستان کل کشــور تأکید کرد: بنا شد در دادستانی 
کل کشــور، کمیته ای ممحض را برای پیگیری مسئله 
سرقت ها، خصوصاً ســرقت هایی که همراه با خشونت 
و زورگیری هســتند، تشــکیل دهیم و همچنین در 
دادسرای تهران یک یا دو شعبه برای این کار اختصاص 
دهیم تا سرقت های خاص و مهم را در آنجا بلافاصله و 

بدون فوت وقت مورد رسیدگی قرار دهند.
وی با هشــدار به مجرمان، تاکید کرد: کســانی که به 
هر نحوی ســلاح سرد یا گرم اســتفاده کنند؛ چنین 
اقداماتی از مصادیق محاربه محســوب می شود و بدون 
چشم پوشــی مجازات محارب را در پی خواهند داشت؛ 
اگر دادگاه تشخیص دهد، چه بسا در همان محلی که 
این جنایت را مرتکب شــدند، مجازات شــوند تا مردم 

شاهد و ناظر باشند.
حجت الاســلام والمســلمین منتظری دربــاره نحوه 
برخــورد با برهم زنندگان نظم عمومی و عاملان جرایم 
خشن نیز، اظهار کرد: مردم چنانچه شاهد بروز چنین 
حوادثی بودند، با تلفن های همراه خود مستندســازی 
کننــد چرا که مستندســازی چنیــن جرایمی، برای 
دستگاه قضا بسیار مهم است، ممکن است در آن لحظه 
نیــروی انتظامی و پلیس در آن محل حضور نداشــته 
باشد و تا رسیدن آنها مدت زمانی صرف شود لذا مردم 
می توانند در این زمینه همکاری کرده و اطلاعات خود 

را در اختیار این نیرو قرار دهند.
علی القاصی رئیس کل دادگســتری اســتان تهران با 
تاکید بر ضرورت حساســیت ویژه تمامی دستگاه ها در 
حوزه برخورد با سارقان به خصوص سرقت های خشن و 

مقرون به آزار، اظهار کرد: محیط اجتماعی نباید برای 
سارقان و به خصوص سارقانی که با رفتارهای خشن به 
اموال و جسم مردم تعرض می کنند، امن باشد؛ چرا که 
سرقتی که توام با خشــونت و آزار رخ می دهد، دارای 
انعکاس اجتماعی است، احساسات جامعه را جریحه دار 
می کند و به احســاس ناامنــی در جامعه دامن می زند 
و از این حیث از مصادیق نقض حقوق عامه محســوب 

می شود.
پلیس برنامه مشخصی برای شناسایی سارقان

 ارائه دهد
وی در همین راستا از پلیس خواست تا برنامه مشخصی 
برای شناسایی سارقان ارائه دهد و گفت: حضور پلیس 
در مواجهه با سارقان و به ویژه سارقان زورگیر و خشن 
باید حضوری فعال، تاثیرگذار و قاطع باشــد و تاکید بر 

این است تا نسبت به سارقان به خصوص سارقان به عنف 
هیچ ملاحظه ای صورت نگیرد.

دستگیری سارقان زورگیر و خشن نباید دچار مرور زمان 
و اطاله شود

القاصی با تأکید بر این گزاره که دســتگیری ســارقان 
زورگیر و خشــن نباید دچار مرور زمان و اطاله شــود، 
عنوان کــرد: ضرورت دارد تا در فرایند انجام تحقیقات 
و مستندسازی مدیر واحد قضایی مربوطه شخصا ورود 
نماید تا کار خارج از نوبت دنبال شود و اگر احیانا جرایم 
ارتکابی از سوی سارقان مسلح و زورگیر جنبه امنیتی 
پیدا کــرد و از مصادیق محاربه به شــمار رفت، بدون 

اغماض برخورد شود.
رئیس کل دادگســتری اســتان تهران اظهار کرد: در 
مجازات ســارقان زورگیر و خشــن نبایــد هیچ گونه 
ملاحظه ای صــورت گیرد؛ چرا که در این حوزه حقوق 
مردم مطرح اســت و نمی توان در مقابل حقوق جامعه 

تسامح و تساهل نمود.
وی بــا تاکید بر این مقوله که در مواجهه با ســارقان 
مســلح و زورگیر نباید عطوفت و رافــت به خرج داد، 
گفت: از ارائه ارفافات قانونی به این دســت از مجرمان 

پرهیز شود.

قرارگاه ویژه مقابله با سرقت و جرایم خشن در 
دادسرای تهران تشکیل شد

علی صالحی دادستان عمومی و انقلاب تهران با اشاره به 
تشکیل قرارگاه ویژه مقابله با سرقت و جرایم خشن در 
دادسرای تهران، بیان کرد: هدف از تشکیل قرارگاه مقابله 
با سرقت، رسیدگی سریع و دقیق و قاطع به پرونده های 
جرایم خشن است و در ادامه نتیجه رسیدگی ها به موقع 
اطلاع رســانی می شود و مجرمان، عقبه و نتیجه اعمال 

مجرمانه خود را به سرعت خواهند دید.
وی با بیان اینکه ۹۸ درصد ســرقت ها در سطح جامعه 
سرقت های خرد هستند، گفت: تنها دو درصد سرقت ها، 
خاص و خشن هستند اما یک فقره هم زیاد است و اثر 

روحی و روانی شدیدی در جامعه دارد.
دادســتان تهران تصریح کرد: مقرر شده است اعضای 
این قرارگاه به طور مستمر تشکیل جلسه دهند و کلیه 
پرونده های مربوطه را روزانه تا حصول نتیجه پیگیری 

کنند.
وی با بیان اینکه سیاســت قوه قضاییه عدم مماشات با 
مجرمان جرایم خشن و مسلح است، تاکید کرد: اعطای 
هرگونه نهاد ارفاقی و تخفیفــی به این قبیل متهمان 

ممنوع است.
صالحــی با بیان اینکه انجام ایــن اقدامات برای حفظ 
امنیت مردم لحاظ شــده اســت، گفت: امنیت مردم و 
جامعه خط قرمز دســتگاه قضایی است و در این باره 
با افرادی که بخواهند از این حریم عبور کنند برخورد 
قاطعی خواهیم داشت و قطعا با مجرمان به ویژه افرادی 
که دارای سابقه مرتکب جرایم خشن هستند، به صورت 

ویژه برخورد خواهد شد.
رئیس پلیس تهران: جرایمی که زمینه ناامنی در جامعه 

ایجاد کند، برای پلیس حائز اهمیت است
سردار حسین رحیمی فرمانده انتظامی تهران بیان کرد: 
در تمــام جرایم به محض وقوع، پلیس با جدیت بحث 
پیگیری و برخورد با مجرمان و کشف جرم را در دستور 

کار خود قرار می دهد.
وی افزود: طبیعتاً جرایم خشــن و جرایمی که زمینه 
ناامنی را در جامعه ایجــاد می کنند، برای پلیس حائز 
اهمیت هستند و با تلاش هایی که در دستور کار داریم، 
می توان گفت جرایم خشــن، جنایــی و جرایمی که 
مسلحانه انجام می شوند، تقریباً تا ۹۹ درصدشان کشف 

شده است و با عاملان آنها برخورد کرده ایم.
فرمانده انتظامی تهران تصریح کرد: در یکی دو ســال 
گذشــته اقدام جدیدی را در دســتور کار قرار داده ایم 
مبنی بر اینکه پرونده هــای چنین جرایمی که در 10 
سال گذشــته کشف نشــده اند را مجدداً احیا کرده  و 

پیگیری می کنیم.
وی افزود: طبیعتاً تمام جرایم مهم هســتند اما جرایم 
خشــن و مواردی کــه در جامعه التهاباتــی را ایجاد 
می کنند و رفتار مجرم حائز خشونت و درگیری است، 

برای پلیس از اهمیت بیشتری برخوردار است.
ســردار رحیمی تاکید کرد: در بحث برخورد با عاملان 
جرایم خشن و سرقت های مسلحانه در حوزه دستگیری 
و کشف آنها با شدت و جدیت بیشتری برخورد می کنیم 

و این مهم را در اولویت کاری خود قرار داده ایم.

مجلس طرحی را از مجلسِ گذشته در دستور کار خود قرار داده است و تصویب شده 
بود و با دولت مکاتبه و نظرخواهی صورت گرفت که نظر دولت چیست؛ بنابراین، یک 
روال در طرح های جاری مجلس است و دولت اظهار نظر می کند که نظرش نسبت به 

کلیات موافق یا مخالف است
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بلیت قطار کربلا به »اشخاص« فروخته نمی شود
در حالی معاون وزیر راه و شهرسازی اعلام 
کرده »افزایش برای قیمت قطارهای اربعین 
در نظر گرفته نشــده« که قرار اســت این 
بلیت هــا در قالب تور و بــا قیمت ۵.۵ تا ۶ 

میلیون تومان فروخته شود.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
تسنیم، شهریار افندی زاده دیروز با اشاره به 
پیش بینی ۵ میلیون مسافر زائر عتبات در 
ایام اربعین اظهار کرد: در مجموع 3۵0 هزار 
مســافر از طریق ناوگان هوایی و ریلی و 4 
میلیون و ۶۵0 هزار نفر نیز از طریق ناوگان 

جاده ای جابه جا خواهند شد.
 وی افزود: در حمل ونقل جاده ای برای 1۵ 
تا 30 شهریور مسیر یک سرخالی را خواهیم 
داشت، به همین منظور در سال ۹۸ افزایش 
100درصــدی برای قیمــت بلیت در نظر 
گرفته شــد اما برای امسال این عدد به 7۵ 

درصد رسیده است.
افندی زاده با اعلام این که در مورد بلیت های 
قطار نیز هیچ افزایشی در نظر گرفته نشده 
است، اضافه کرد: با دستور وزیر، سقف قیمت 
یلیت ســفرهای هوایی از تهران به نجف و 
برگشت آن ۶ میلیون تومان پیش بینی شده 
است که با توجه به بعد مسافت، این رقم کم 

یا زیاد می شود.
پیــش از معاون حمــل ونقل وزیــر راه و 

راه آهن جمهوری  مدیرعامل  شهرســازی، 
اســلامی ایران نیز در توئیتی نوشــته بود: 
»قطار تهران-کربلا از هفته آینده عملیاتی 
می شود و هفته ای یک قطار خواهیم داشت. 
همچنین دو برابر شــدن تعداد قطارها به 
مقصد خرمشهر و کرمانشاه و انتقال رایگان 
و 24 ساعته زائران اباعبدالله الحسین )ع( از 
خرمشهر به شــلمچه، از جمله خدمات راه 

آهن در اربعین حسینی خواهد بود.«
بر اســاس این گزارش ، بــا وجود اظهارات 
متعدد مســئولان وزارت راه و شهرســازی 
دربــاره راه انــدازی قطار ترکیبــی تهران-

کربلا، اما تاکنون هیچکــدام از آنها درباره 
قیمت بلیت این قطار و جزئیات آن سخنی 
نگفته اند. پیگیری های تسنیم حاکی از آن 
اســت که در ایام اربعین امسال قرار نیست 
بلیت قطار مذکور به اشخاص فروخته شود.

بر اساس برنامه ریزی صورت گرفته توسط 
راه آهن بلیت قطار ترکیبــی تهران-کربلا 
به صورت گروهی فروخته می شود و اشخاص 
حقیقی امکان خرید بلیت را ندارند. بلیت نیز 
در قالب تور فروخته خواهد شــد، به عبارت 
دیگر هزینه رفت و برگشــت، اقامت )هتل( 
در کشور عراق و هزینه های آن به طور کامل 
از مســافران دریافت می شــود. این هزینه 
برای یک هفته بین ۵.۵ تا ۶ میلیون تومان 

است. هزینه ای که با قیمت رفت و برگشت 
پروازهای اربعین برابری می کند.

قیمت 130 هزار تومانی بلیت قطار ترکیبی 
در سال ۹۵

به گزارش تسنیم، آبان ماه سال ۹۵ معاون 
مسافری راه آهن از راه اندازی قطار ترکیبی 
تهران-کربلا با قیمت بلیت 130 هزار تومان 
خبــر داده و گفته بود: علاوه بر قطار روزانه 
تهران-خرمشــهر 40 رام قطار فوق العاده با 
ظرفیت صندلی 3۵ هزار نفری در این مسیر 

راه اندازی می شود.
میرحســن موســوی افزود: بــرای زائران 

اربعین حسینی اولین قطار ترکیبی تهران-
کربلا- تهران فردا ساعت 1۵:30 راه اندازی 
می شود. بلیت این قطار به صورت مستقیم 
تهران-کربلا و توسط آژانس های مسافرتی 
فروخته می شــود. فاصله تهران تا شلمچه 
۹۶0 کیلومتر است و بعد از شلمچه و انجام 
تشریفات گمرکی به دلیل آماده نبودن 3۵ 
کیلومتر شــلمچه تا بصره زائران با اتوبوس 

جابجا می  شوند. 
وی ادامــه داد: از آنجا زائران به ایســتگاه 
راه آهن بصــره منتقل می شــوند که هیچ 
هزینه ای ندارد. از ایستگاه راه آهن شلمچه 

تا کربلا 4۸0 کیلومتر اســت که با سازمان 
راه آهن عراق سیر می کنند.

معاون مســافری راه آهن جمهوری اسلامی 
ایــران با بیان این که بلیــت رفت این قطار 
130 هزار تومان است، گفت: قرار است پس 
از راه اندازی و بعــد از ایام اربعین این قطار 
هر هفته سه شنبه ها در این مسیر )تهران-

کربلا-تهران( سیر داشته باشد.
موسوی با بیان این که قطارهایی که از تهران 
به سمت شلمچه می روند ۶ تخته هستند،  
بیان کرد:  با هماهنگی های انجام شــده با 
راه آهن عراق، ما بین ایستگاه راه آهن بصره 
تــا کربلا در ایام اربعیــن روزانه ۵ رام قطار 
برای جابجایی مسافران راه اندازی می شود. 
علاوه بر قطارهای روزانه تهران-خرمشــهر 
40 رام قطــار فوق العاده با ظرفیت صندلی 
ایجاد شــده 3۵ هــزار نفر در این مســیر  
پیش بینی شده که از 20 آبان تردد خود را 
آغاز می کنند، علاوه بر این یک دستگاه ریل 
باس برای تردد ایستگاه خرمشهر به شلمچه 

هر نیم ساعت یکبار تردد خواهد داشت.
وی با بیان این که حدود 11۵ هزار صندلی 
ایجاد شده با این قطار است گفت: همچنین 
در ایستگاه راه آهن شلمچه سکوی مسافری 
جهت سوار و پیاده شــدن مسافران ایجاد 

شده است.

نرخ تورم در سال آینده به چه عددی می رسد؟
مدیــرکل دفتر آینــده پژوهــی وزارت امور 
اقتصادی گفت: با توجه بــه عملکرد وزارت 
اقتصاد و بانک مرکزی انتظار می رود سرعت 
رشــد قیمت ها و تورم کاهش پیدا کند و در 
سال آینده تورم کمتر از 20 درصد را تجربه 

کنیم.
بــه گزارش روزنامه »صبــح امروز« و به نقل 

خبرآنلاین، ابراهیم صیامی اظهار داشــت: شــوک تورمی که در اردیبهشت و خرداد 
امســال به دنبال اصلاح نظام یارانه ای اتفاق افتاد، به تدریج به روند قبلی خود برمی 
گردد و با توجه به عملکرد وزارت اقتصاد و بانک مرکزی نیز انتظار می رود سرعت رشد 
قیمت ها و تورم کاهش پیدا کند و در ســال آینده تورم کمتر از 20 درصد را تجربه 
کنیم.این مقام مســئول یکی از وظایف مهم وزارت امور اقتصادی و دارایی را مبحث 
مربوط به تبصره 1۸ یعنی تسهیلات دهی به بخش های مختلف اقتصادی برای ایجاد 
اشتغال عنوان کرد و گفت: طبق قانون بودجه 1400 حدود 20 هزار میلیارد تومان از 
سازمان هدفمندی در اختیار وزارتخانه و دستگاه های اجرایی قرار گرفت و ما توانستیم 

آن را به عدد 4۵ هزار میلیارد تومان بابت تولید و اشتغال برسانیم.
وی افزود: ما تا شــهریور ماه ســال گذشته، ۸0 درصد منابع را به شکل تسهیلات در 
اختیار واحد ها و بنگاه های تولیدی قرار دادیم که سه ویژگی پیشران بودن، اشتغالزایی 

بالا با هزینه کمتر و صادرات محوری را داشته باشند.
صیامی همچنین درمورد ارز ترجیحی گفت: مــا ارز 4200 تومانی را در اصل حذف 
نکردیم بلکه مدیریت آن را تغییر دادیم. مدیریت این ارز قبلاً در ابتدای زنجیره بود و 
به واردکننده و نهاده تولید تخصیص می یافت اما ما آن را به انتهای زنجیره و به شکل 

یارانه در اختیار مصرف کننده نهایی قرار دادیم

 قیمت عجیب بلیت هواپیما و اتوبوس
معاون حمل ونقل وزیر راه وشهرسازی گفت: 
نــرخ بلیت هواپیما ۶ میلیون تومان، اتوبوس 
7۵ درصــد افزایش و قطــار در اربعین ثابت 

خواهد ماند.
بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
باشگاه خبرنگاران جوان؛ افندی زاده گفت: در 
سفرهای اربعین نرخ بلیت برای اتوبوس ها 7۵ 

درصد افزایش خواهد یافت. البته نرخ بلیط قطار های اربعین هیچ تغییری نخواهد کرد. 
نرخ بلیت هواپیما هم همچنان همان ۶ میلیون تومان خواهد بود.

به گفته معاون حمل ونقل وزیر راه وشهرســازی این نرخ ها تنها برای بازه زمانی 1۵ 
شهریور تا 30 شهریور تعیین شده است.

او می گوید: کاپوتاژ و فروش چارتری، همچنین اتوبوس  دربستی ممنوع است.

پرداخت وام با کارت یارانه به کجا رسید؟ 
سال گذشــته، دولت از پرداخت وام با کارت 
یارانه به مبلغ 100میلیــون تومان خبر داد. 
اما هفت ماه پــس از اعلام این وام، خبری از 

پرداخت آن نیست.
به گزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل از 
تجارت نیوز؛ دولت سیزدهم از ابتدای استقرار 
در مرداد ماه سال گذشــته، تاکید بسیاری بر 

تسهیل پرداخت وام داشته اســت. در این راستا، بانک  مرکزی بخشنامه های تسهیلاتی 
متعددی را به شــبکه بانکی ابلاغ کرده اســت. با این وجود نه تنها بسیاری از بانک ها به 
بهانه های مختلف از پرداخت این وام ها طفره می روند، بلکه با گذشت زمان پرداخت بخشی 

از این وام ها کاملا متوقف شده است. یکی از این طرح ها، پرداخت وام با کارت یارانه بود.
بهمن ماه ســال 1400 بود که طــرح پرداخت وام با کارت یارانــه به عنوان یکی از 
وام های بدون ضامن معرفی شد. در این طرح، دولت وعده داد که به کارمندان دولتی 
تا سقف 100میلیون تومان وام بدهد. همچنین مقرر شد که این وام بدون ضامن و با 
اعتبارسنجی متقاضیان پرداخت شود. تنها لازم بود که مشتریان برای دریافت این وام 

فوری 100میلیون تومانی، کارت یارانه خود را گرو بگذارند.
احســان خاندوزی، وزیر اقتصاد، در آن زمان اعلام کرد که این وام از طریق بانک های 
زیرمجموعه وزارت اقتصاد پرداخت خواهد شد. این 12 بانک شامل بانک های مسکن، 
سپه، رفاه کارگران، کشاورزی، ملی ایران، پست بانک، توسعه صادرات، صنعت و معدن، 
قرض الحســنه مهر ایران، صادرات، ملت و تجارت می شود. اما پرداخت این وام ها به 

کجا رسید؟
طرح پرداخت وام با کارت یارانه در همان بهمن ماه سال گذشته نیز با حواشی زیادی 
روبرو شد و بسیاری از واجدان شرایط نتوانستند این وام را دریافت کنند. اما حالا پس از 
گذشت هفت ماه از اعلام طرح پرداخت وام با کارت یارانه، به نظر می رسد که این طرح 
کاملا فراموش شده است. نتیجه پیگیری تجارت نیوز از شعب بانک های ذکر شده به 
آن جا رسید که این شعب اعلام کردند که چنین بخشنامه ای به آنها ابلاغ نشده است.
به نظر می رسد ریشــه همه این ناهماهنگی ها بین دولت و شبکه بانکی، تصمیمات 
کارشناسی نشده دولت برای جلب رضایت مردم باشد. این موضوع باعث می شود که 
دولــت، وام هایی را معرفی کند که بانک ها منابعی برای پرداخت آنها ندارند. بنابراین 

بانک های مجبور می شوند که به بهانه های مختلف از پرداخت وام  جاخالی بدهند.
در ایــن میان، زیان اصلی به دوش مردمی اســت که هر بار با امید به دریافت وام، به 

بانک ها مراجعه می کنند و با دست خالی به خانه بر می گردند.

وضعیت فروش ارز اربعین در صرافی ها
رئیــس کانون صرافان با بیــان اینکه زائرین 
در  را  اربعیــن  ارز  دلار   100 می تواننــد 
صرافی های عراق و صرافی های داخل کشور 
در شــهرهای مرزی به دینار یا ســایر ارزها 
تبدیــل کنند، گفت: مــردم می توانند بدون 

دغدغه از صرافی ها ارز اربعین بگیرند.
کامران ســلطانی زاده در گفت وگو با ایســنا، 

درباره وضعیت فروش ارز اربعین در صرافی ها اظهار کرد: ارز اربعین در تمام صرافی های 
سراسر کشــور بدون محدودیت به مردم داده می شــود که این 100 دلار از سهمیه 
شهروندان برای سایر ارزها چون ارز مسافرتی کم نمی شود و سهمیه جداگانه ای است 

که مردم می توانند به همه صرافی های سراسر کشور مراجعه و این ارز را بخرند.
وی با بیان اینکه با فعال سازی آیکون مربوط به ارز اربعین، صرافی ها می توانند این ارز 
را تخصیص دهند، افزود: دینار عراق بیشــتر در صرافی های شهرهای مرزی و برخی 
صرافی های تهران معامله می شــود. در صرافی های تهران عمدتا دلار معامله می شود 
که زائرین هم در صرافی های عراق و مرزی در داخل کشــور می توانند 100 دلار را به 

ارزهای دیگر تبدیل کنند.
رئیس کانون صرافان با تاکید بر اینکه مردم می توانند ارز اربعین را بدون دغدغه دریافت 
کنند، ادامــه داد: در روزهای آینده خیلی از صرافی ها به چرخه عرضه و تقاضا دینار 
افزوده می شــوند که با این امر، مطمئنا نیاز هموطنان به دینار نیز بدون مشکل حل 
خواهد شد.طبق این گزارش، بر اساس اعلام بانک مرکزی از روز گذشته فرآیند فروش 
ارز اربعین در صرافی های مجاز بانک مرکزی و بانک های ملی،  ســپه، ملت، تجارت و 
صادرات به میزان 100 دلار به نرخ توافقی شروع شد و بانک ها و صرافی ها باید نسبت 
بــه این اقدام می کردند.همچنین، در صورت تمایل زائرین به دریافت دینار، بانک ها و 
صرافی ها باید به جای 100 دلار نسبت به پرداخت 1۵0 هزار دینار عراق به نرخ توافقی 

به متقاضیان اقدام کنند.

خبر

نگاهی به مزایا و تبعات شیوه در پیش رو پرداخت یارانه؛

تداوم یارانه نقدی سفره ها را تهی می کند
هر چند قــرار بود پرداخت یارانه در قالب 
کارت الکترونیک از شهریور ماه انجام شود 
اما این موضوع همچنان در هاله ای از ابهام 
قرار گرفته و معلوم نیســت ارایه یارانه به 
مردم از این پس به چه شــکل و شمایلی 
باشد. ادامه پرداخت یارانه بصورت نقدی 
)300 و 400 هزار تومانی( و نامشــخص 
بودن زمان حذف آن که قــرار بود یارانه 
ها از طریق کارت الکترونیک برای خرید 
کالاهای اساسی تعریف شده انجام شود، 
گویا معلوم نیســت به این شــیوه شکل 

اجرایی به خود گیرد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از خبرآنلاین؛ آن طور که براســاس آنچه 
نمایندگان مجلس می خواهند، دولت باید 
پرداخت یارانه نقدی را متوقف و به جای 
آن برای چهار قلم محدود کالای اساسی 
کالابرگ الکترونیک توزیع کند، همچنین 
قیمت این کالاها نیز باید براساس شهریور 
سال گذشــته 1400 باشد. اما آنگونه که 
معلوم اســت هنوز دولت عملیاتی شدن 
چنین طرحی را قطعــی نکرده و بدنبال 
راهکارهای اصولی است تا همه جوانب را 

در این طرح در نظر گیرد.
احتمال تغییر رقم یارانه ها!

از طرفــی اما طبق گفته مســئولان قرار 
است اگر قیمت ها بر اساس شهریور 1400 
اصلاح نشود، میزان یارانه نقدی بر اساس 
قیمت جدید تنظیم شود که این موضوع 
نیز نیازمند ارایه لایحــه اصلاح یارانه به 
مجلس است. آنطور که مسعود میرکاظمی 
در خصوص جزییات لایحه اصلاحیه قانون 
بودجه ســال 1401، اخیرا گفته اســت: 
لایحه اصلاح قانون بودجه 1401 مروبط 
به همان چند موردی بود که ارسال شده 
است و هنوز موضوع جدیدی اضافه نشده 

است.
حال از آنجایی که ارایه کارت الکترونیک 
خرید کالاهای اساسی را خیلی ها بازگشت 
به دوران کوپن عنوان می کنند اما به گفته 
کارشناسان با توجه به فشاری که اکنون 
بر مردم بخصوص قشــر کم درآمد برای 
تهیه کالاهای اساسی سبد مصرفی خانوار 
وارد اســت، بنابراین مجلس و دولت باید 
اقدامات خود را در این بخش بکار گیرند 
زیرا پرداخت یارانه نقدی برای تهیه اقلام 
مصرفــی خیلی نمی توانــد دردی را دوا 

کند از طرفی فشــارهای اقتصادی آنقدر 
بر مردم مســتولی اســت که همین رقم 
یارانه نقدی مختص به کالاهای اساسی را 
کــم درآمدهای به جای تخصیص و تهیه 
مایحتاج ســفره خود بعضا به زخم های 

دیگر می زنند.
چند و چون و محاسن و معایب پرداخت 
یارانه بصورت نقــدی، کالابرگ یا کارت 
الکترونیــک را با جواد اســماعیلی، »پدر 

کوپن ایران« را در ذیل می خوانیم.
 شما در زمان جنگ و در شرایطی که 
ایران با فشارهای اقتصادی و نظامی دنیا 
مواجه بود، طرح تهیه و تامین مایحتاج 
سفره مردم را از طریق کوپن اجرا کردید، 
این طرح طوری بود که عدالت در جای 
جای ایران اســامی برای دستیابی به 
اقام اساســی رعایت می شد. حال به 
نظر شما پرداخت یارانه نقدی برای تهیه 
اقام مصرفی سبد مصرفی خانوار کار 

ساز خواهد بود یا خیر؟
ابتدا بایــد گفت که موضــوع حذف ارز 
4200 تومانی مختص کالاهای اساســی 
به دلیل رانت و فسادی که در این چرخه 
وجود داشت اقدام درست و بجایی بود اما 
مسئولان بایســتی در ابتدا تبعات آن را 
نیز به خوبی می سنجیدند. هر چند این 
موضوع جراحی سختی بود که باید انجام 
می شد اما به دلیل کم توجهی به آثار آن 
بر بازار و چگونگی نحوه جبران گرانی هایی 
که به دنبال داشت هم اکنون خیلی ها را 

در فشار سخت اقتصادی قرار داده است.
البته جبران حذف ارز ترجیحی کالاهای 
اساســی قــرار بود بــه صــورت کارت 
الکترونیکی و یا ارایــه کالا برگ به مردم 
انجام شــود اما با آنکه چند ماهی اســت 
از حذف ارز ترجیحــی می گذرد و یارانه 
جبرانی افزایش قیمت کالاهای اساسی نیز 
به صورت پول نقد به حساب سرپرستان 
خانوارها واریز می شــود تا این پول برای 
تهیــه کالاهایــی چون روغن، گوشــت، 
لبنیات و ... اختصاص یابد ولی متاســفانه 
بخش عمده ای از مردم همین پول را به 
نیازهای خیلی ضروری چون بخش درمان 
و یا کمک اجاره بهاء اختصاص می دهند 
و دیگر توانایی خرید کالاهای گران سبد 

مصرفی سفره خود را تا حدودی ندارند.
بنا براین به نظر می رســد دولت هر چه 

سریعتر باید با اتخاذ تصمیمات کارشناسی 
نسبت به پرداخت یارانه نقدی برای تهیه 
سبد مصرفی خانوارها تجدید نظر کند چرا 
که تداوم این شیوه بی تردید تبعات نگران 

کننده ای را به دنبال دارد.
 یعنی اینکه دولت به دوران بازگشت 
کوپن روی آورد؟ یا اینکه تغییراتی را 
در رقم یارانه نقدی پرداختی با توجه 
به کم ارزش شدن پول و گرانی کالاها 

در بازار ایجاد کند؟
البته مسئولان بلند پایه دولتی می گویند؛ 
مــردم از پرداخت یارانــه نقدی راضی تر 
هستند تا به جای ارایه کارت الکترونیک 
خرید کالا. واقعا من نمی دانم این مشاوره 
ها چگونه به مســئولان داده می شود. اما 
باید گفت؛ درســت است که دریافت پول 
نقد و اختیار خرج کــردن آن برای مردم 
به این شیوه آسان است اما باید به عواقب 
آن نیز نگریست. وقتی پول یارانه بصورت 
نقدی به دست مردم می رسد این احتمال 
وجــود دارد که این پول هیچ وقت صرف 
خرید کالاهای اساسی سبد مصرفی خانوار 

بخصوص کالاهای اساسی نشود.
بنابراین بــا خرج آن در تهیــه کالاهای 
اساسی کم می آورند و زمانی که به ناچار 
برای تهیه روغن یا گوشت به فروشگاهها 
مراجعه کرده و با گرانی قیمت ها مواجه 
می شــوند، فراموش می کنند که یارانه 

کمک هزینه این کالاها را گرفته و در جای 
دیگر خرج کرده اند. در چنین شــرایطی 
نسبت به عملکرد دولت در عدم ساماندهی 
قیمت ها در بازار شــاکی می شوند و آن 
پولی را که به عنوان یارانه نقدی دریافت 
کرده انــد را به نوعی حق خود می دانند. 
بنابراین بازگشــت بــه دوران کوپن بی 
تردید این موضوع را به درســتی حل می 
کند آنطور که پولی را که مختص به تهیه 
کالاهای اساســی در کارت الکترونیک یا 
کوپن شارژ شده است، فقط می توان با آن 

همان کالا را خرید.
 شما زمانی مسئول ارایه کوپن بودید 
که ابزار و زیرساخت ها اطاعاتی در 
کشور خیلی فراهم نبود اما اقدامات 
به درســتی انجام می شد. حال در 
چنین شرایطی که زیر ساخت ها برای 
ارایه کالا برگ الکترونیکی به خوبی 
مهیاست، فکر می کنید، این موضوع 
چه اندازه می تواند بر روند تسریع کار 

تاثیر مثبت به جای گذارد؟
اکنون در کشــور بانک هــای اطلاعاتی 
منسجم و خوبی وجود دارد زیرساختهای 
الکترونیکی قابــل توجهی داریم. بنابراین 
جبــران هزینه افزایــش قیمت کالاهای 
اساســی از طریق ارایه کارت هوشــمند 
الکترونیکی بســیار بهتر از پرداخت یارانه 
نقدی اســت. چرا که اولا بســاط کوپن 
فروشی ها و ... با کارت هوشمند برچیده 
خواهد شــد و درنهایت بــا بهره گیری از 
این کارت و شــارژ ماهانــه ای که انجام 
می شــود می توان با برنامه ریزی درست 
اقلام مصرفی ســبد خانوار را به خوبی از 
فروشــگاهها تهیه کرد چرا که می دانید 
استفاده از این کارت فقط مختص به خرید 
کالاهای اساسی اســت که باید در سبد 
مصرفی خانوار قرار گیرد. اینکه مجلس نیز 
تاکید و تصویب کرده اســت که پرداخت 
یارانه ها و جبــران هزینه افزایش قیمت 
کالاهای اساسی در پی حذف ارز ترجیحی 
باید از طریق کالابرگ الکترونیکی باشــد 
اقدامی درست اســت و دولت نیز هر چه 
سریعتر بایستی به این موضوع مهم توجه 

کند.
 آیا تاکنون مسئولان از شما دعوت 
کرده اند تــا تجارب، ایده و تخصص 
خود در زمینه چگونگی تهیه و توزیع 

کالاهای اساسی از طریق ارایه کوپن 
به مردم را در اختیار آنها قرار دهید؟

بله از من دعوت شــد و چند جلســه نیز 
با حضور مخبر معاون اول رئیس جمهور 
بودیم. بنده اعلام آمادگی کردم که تمام 
تجــارب و تخصــص خــود را در اختیار 
دولت قرار دهم. حتی یک شرکت بزرگ 
را معرفــی کــردم و متعهد شــدم که با 
ارایه کارت هوشــمند کالا و یا کالا برگ 
الکترونیکی و ...کارها را به درســتی پیش 
ببرم. استقبال خوبی از ایده های من شد 
اما مدتی اســت که خبری از این موضوع 

نیست و دیگر من را دعوت نکردند.
به هر حال بنده در بهترین شرایط بازگشت 
ستاد بسیج اقتصادی را به دولت پیشنهاد 
می کنم. هنوز کارکنان دلسوز و کارمندان 
و تصمیم گیران از آن زمان هستند و تیم 
های خوبی وجود دارد که مشکل مردم را 
در تهیه کالاهای اساسی پس از حذف ارز 
ترجیحی حل کنند چرا که اکنون دولت 
برای جبران حذف ارز ترجیحی در قالب 
یارانه نقدی به مردم پول می دهد، کار می 
کند اما چون این پول معلوم نیست در کجا 
به کار گرفته می شــود مردم همچنان از 
افزایش قیمت ها در بازار ناراضی هستند. 
یعنی دولت هم پول می دهد و هم حرف 
می شــنود. پس چه بهتر کــه به دوران 
پرداخت کوپن البته با کوپن الکترونیکی 

برگردد تا مشکلات به تدریج حل شود.
زمینه ساز گرانی همه کالاها و خدمات

بنابه این گزارش، اگر به موضوع علت تداوم 
پرداخت یارانه ها و تغییر رقم و شیوه ارایه 
آن نگریسته شود خواهیم دید که چنین 
مسئله ای به دلیل حذف ارز 4200 تومانی 
اتفاق افتاد. اقدامی که هرچند مورد تائید 
همه به دلیل وجود رانت و فسادی که طی 
چند سال گذشــته از طریق منابع ارزی 
مختص به واردات کالاهای اساسی اتفاق 
می افتد و این روند جز کســب سود برای 
برخی هیچ عایده ای را برای عامه نداشت 
اما هم اکنون انتظار مردم از مسئولان این 
است که حداقل با حذف ارز 4200 تومانی 
که زمینه ساز گرانی همه کالاها و خدمات 
در بازار شــده اســت حداقل جبران این 
گرانی ها با برنامه ریزی اصولی طوری باشد 
که مردم بیش از این در فشــار اقتصادی 

قرار نگیرند.

طبق گفته 
مسئولان قرار است 
اگر قیمت ها بر اساس 
شهریور ۱۴۰۰ اصلاح 
نشود، میزان یارانه 
نقدی بر اساس قیمت 
جدید تنظیم شود 
که این موضوع نیز 
نیازمند ارایه لایحه 
اصلاح یارانه به مجلس 
است
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اعزام هیأت تجاری از خراسان شمالی به روسیه
رئیس اتاق بازرگانی خراسان شمالی از اعزام 
هیأت تجاری از این اســتان به کشور روسیه 

خبر داد.
سعید پورآبادی در گفت و گو با ایسنا، اظهار 
کرد: اعزام این هیأت در شهریورماه سال جاری 
انجام خواهد شد. و مهمترین هدف اعزام این 
هیأت تجاری حضور در یکی از نمایشگاه مواد 

غذایی )world food( اســت.  وی با بیان اینکه برنامه این هیأت تجاری در روسیه، 
پنج روزه است، افزود: نمایشگاه World food بزرگترین و برجسته ترین نمایشگاه 
مواد غذایی و نوشیدنی در روسیه است که هیأت تجاری استان از آن بازدید خواهد کرد.
پورآبادی حضور تجار خراسان شمالی به دو کشور دیگر تا پایان سال جاری را از دیگر 
برنامــه های این اتاق اعلام کرد. و همچنین از افزایــش ۵0 درصدی تمدید و صدور 
کارت های بازرگانی طی امســال خبر داد. وی گفت: کرونا سبب شده بود تا تمدید و 
صدور کارت های بازرگانی کاهش یابد و فروکش کردن آن سبب شده تا با افزایش ۵0 

درصدی تمدید و صدور کارت های بازرگانی در این استان مواجه باشیم.
این مقام مسئول تصریح کرد: در حال حاضر 73۵ کارت بازرگانی در این استان صادر 
شده که فقط 120 کارت از این تعداد فعال است.و باید اقدام لازم جهت شناسایی کارت 

های بازرگانی غیرفعال و عدم تمدید آن ها صورت گیرد.

معاون سیاسی استاندار اعام کرد:
پیگیری بودجه ملی مشهد

معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی استاندار 
خراسان رضوی شب گذشته در یک گفتگوی 
خبری به تشریح عملکرد این معاونت پرداخت 
که نظارت بر ثبت طرح های هفته دولت، تامین 
امنیت مرزهای اســتان با حضور مرزنشینان و 
پیگیری بودجه ملی مشــهد از مهمترین آنها 

است.
ســید هادی طباطبایی شنبه شب در این گفتگوی تلویزیونی گفت: معاونت سیاسی ، 
امنیتی و اجتماعی اســتاندار خراسان رضوی به عنوان هماهنگ کننده امور شهرستاها 
مسولیت ستاد شهرســتانی هفته دولت را بر عهده داشــته و نظارت و ارزیابی بر امور 

شهرستانها در هفته دولت را انجام می دهد.
معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداری خراسان رضوی به حضور سالانه 30 میلیون 
زائر در مشهد اشاره کرد و گفت: معتقدیم به تبع این حضور تبعات اقتصادی و اجتماعی 
در استان ایجاد می شود که نیازمند نگاه ویژه دولت به مشهد هستیم، این کلانشهر باید 
از برخی بودجه ها و امتیازهای ملی برخوردار شود تا بخش عمده مشکلات حوزه زائران 

در بخش پذیرایی و اسکان رفع شود.
وی ادامه داد: فرمانداران پروژه های مختلف افتتاحی و کلنگ زنی را در سامانه »منتاک« 
وارد می کنند، این طرح ها با دقت خاصی وارد سامانه می شوند تا همه افتتاح طرح ها 

واقعی باشد و پروژه ای بهره برداری مجدد نشود.
معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداری خراسان رضوی خاطر نشان کرد: هزار و 242 
پروژه امسال در هفته دولت در 33 شهرستان بهره برداری یا کلنگ زنی  می شود که ۹34 
پروژه با 1۹ هزار میلیارد تومان اعتبار افتتاح خواهد شد و 30۸ پروژه نیز با پیش بینی ۸4 

هزار میلیارد تومان اعتبار، عملیات احداث آن در این ایام آغاز خواهد شد.
طباطبایی در خصوص تامین امنیت استان خراسان رضوی نیز گفت: مرزبانی استان با 
هوشــیاری و درایت ، صبر و حوصله مسایل مربوط به مرزها بویژه در شرق استان را به 

خوبی مدیریت نموده است.
معاون سیاســی امنیتی و اجتماعی استانداری خراسان رضوی به مرزهای طولانی استان با 
کشورهای ترکمنستان و افغانستان اشاره کرد و افزود: امنیت پایدار با حضور مرزنشینان اتفاق 
می افتد و در دولت سیزدهم نیز تامین این امنیت با مرزنشینان مورد توجه جدی قرار دارد، 
لذا طی 12 ماه گذشته تخصیص سود ناشی از فروش سوخت به مرزنشینان در این دولت 

چند برابر دوره های گذشته بوده و این مبالغ برای آنان به شکل منظم واریز می شود.
معاون اســتاندار خراسان رضوی گفت: در آن طرف مرز )افغانستان( نیروهای قدیمی و 
مطلع از مسایل مرزی دیگر حضور ندارند و  دست اندرکاران کنونی اطلاعات مرزی ندارند، 
لذا مشکلاتی پیش می آید و آنها غالبا علت بروز مسائل را عدم اطلاع از مسائل مرزی بیان 

می کنند، البته ممکن است در این بین شرارتهایی نیز دخیل باشد.
طباطبایی بابیان اینکه تغییرات رخ داده در سیســتم حکومتی افغانستان، موجب بروز 
احساس ناامنی بیشتر در این کشور شد، افزود: به عنوان نمونه در تیرماه 1400 عبور اتباع 

افغانستانی از مرزهای شرقی به شکل غیرمجاز چند برابر شد.
معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداری خراسان رضوی بیان کرد: بخش عمده این 
اتباع توسط مرزبانی بازداشت شده و برگشت داده می شوند و برخی به دلیل تهدیدات 
امنیتی در داخل استان رسوب می یابند و این مسائل دارای بار امنیتی و اقتصادی برای 

استان دارد.
طباطبایی به وضعیت انتصاب مدیران در استان نیز اشاره کرد و گفت: سعی ما استفاده 
از نیروهای جوان اســت و در این دولت زمینه را برای ارتقای جوانان به رده های بالاتر 

مدیریتی فراهم کرده ایم.

اهمیت گاز طبیعی و نقش آن در اقتصاد 
و توســعه، دولت سیزدهم را که گام های 
بلنــدی برای تحقق عدالــت اجتماعی و 
اقتصادی برداشته اســت، بر آن داشت تا 
به روند گازرســانی به واحدهای تولیدی و 
صنعتی و روستاهای خراسان رضوی شتاب 
داده و به محفل همه ســاکنان استان در 

نقاط شهری و روستایی گرما ببخشد.
به گزارش ایرنا، گاز طبیعی هم اکنون انرژی 
برتر جهان شــمرده می شود و جمهوری 
اســلامی ایران با 33 تریلیون مترمکعب 
ذخایر گاز و داشتن 17 درصد منابع گازی 
جهان، بعد از روسیه مقام دوم را در اختیار 

دارد.
شرکت ملی گاز ایران در اسفند ماه 1344 
تاســیس شــد و تا زمان پیروزی انقلاب 
پنج شهر کشــور و ۵1 هزار خانوار از گاز 
طبیعی بهره مند بودند. پیش از انقلاب در 
خطه خراســان )شامل استانهای خراسان 
رضوی، خراسان شمالی و خراسان جنوبی 
امروزی(، تنها شــهر مشهد، آن هم هزار و 

234 مشترک گاز داشت.
اکنون 43 ســال پس از پیــروزی انقلاب 
اســلامی، از مجموع ۸0 شــهر خراسان 
رضــوی، 7۹ شــهر و از 2 هــزار و 742 
روســتای واجد شرایط آن بیش از 2 هزار 

و ۵۵۸ روستا گازرسانی شده اند.
مدیرعامل شــرکت گاز خراســان رضوی 
که به مناسبت هفته دولت در خبرگزاری 
جمهوری اسلامی استان حضور یافته بود، 
در خصوص عملکرد یکساله دولت سیزدهم 
در این حــوزه گفت: در آغــاز کار دولت 
سیزدهم یکی از اقدامات مهمی که دولت 
در شروع کار با آن مواجه شد، ناهمترازی 
گاز طبیعی بود به این معنا که توسعه حوزه 
گاز در دوره گذشــته متوازن نبوده است و 
در بخش زیرساخت چنان که باید و شاید 

طرحهای مورد نیاز اجرا نشده بود.
حسن افتخاری افزود: همین موضوع باعث 
شــد که دولت با ناهمترازی شــدید گاز 
طبیعی مواجه شود به طوری که آنچه تولید 
و آماده عرضه به مشترکان می شد با میزان 
مصرف فاصلــه 200 میلیون مترمکعبی 
داشت. با توجه به دوری خراسان رضوی از 
منابع گاز جنوب، این استان یکی از نگران 
کننده ترین شرایط را داشت، چرا که از این 
میزان حدود ۶0 میلیون مترمکعب به این 

استان مربوط می شد.

وی ادامه داد: یکی از اولین دســتورالعمل 
هایی که وزیر نفت صادر کرد، توجه به این 
منطقه بود و تاکید شد که در مدت کوتاهی 
اقداماتی برای رفع این مســاله انجام شود. 
در این زمینه وزارت نفت مصوبات خاصی 
را از هیات دولت گرفت و فضا باز شــد تا 
کار کوتاه مدت اجرایی شــود. با تمهیدات 
در نظر گرفته شده و همکاری مسوولان، 
ما زمستان پارسال را بدون هیچ قطع گازی 

پشت سر گذاشتیم.
مدیرعامل شــرکت گاز خراســان رضوی 
اظهار داشت: البته در یکسال اخیر از توسعه 
و پیگیری برای تکمیل زیرساخت گازرسانی 
هم غفلت نشده است. در سفر فروردین ماه 
رییس جمهور به مشــهد با پیگیری های 
انجام شده مصوبات مغفول گذشته، که باید 
در سالهای قبل اتفاق می افتاد با قاطعیت 
و دســتور رئیس جمهور فعال شــد. که 
اجرای این مصوبات باعث خواهد شــد که 
این منطقه در آینده در خصوص تامین گاز 

هیچگونه نگرانی نداشته باشد.
وی ادامه داد: بر این اساس بنا شد ساخت 
خط انتقال گاز »پارچین به سنگ بست« 
و خط انتقــال »دیزباد به تربت حیدریه« 
شتاب گیرد که تا پایان شهریور جاری خط 
دیزباد - تربت حیدریه به بهره برداری می 
رسد و نیروگاه راشد این شهر در مدار قرار 
خواهد گرفت و گازرســانی به این شهر و 

کاشمر تقویت خواهد شد.
تبدیل دود به پول

مدیرعامل شرکت گاز خراسان رضوی بیان 
کرد: با توجه به فرمایش رهبر معظم انقلاب 
و نامگذاری امسال به »تولید، دانش بنیان، 
اشتغال آفرین«، این شرکت گازرسانی به 
واحدهای تولیدی و صنعتی را مورد توجه 
ویژه قرار داد که در هفته دولت 220 طرح 
افتتاح و عملیات اجرایی گازرسانی به ۵۸0 
واحد تولیدی صنعتی اســتان با مجموع 

اعتبار 403 میلیارد تومان آغاز می شود.
وی گفت: با بهره بــرداری و آغاز عملیات 
اجرایی ۸00 طرح گازرسانی به واحدهای 
تولیدی و صنعتی اســتان، ســالانه ۵0 
میلیون لیتر ظرفیــت جایگزینی مصرف 
فرآورده های مایع ایجاد شده که با فروش 
آن امکان ارزآوری برای کشور فراهم خواهد 

شد.
افتخاری افــزود: همچنین بنا بر مصوبات 
و قوانین کشوری، گازرسانی به واحدهای 

تولیدی و صنعتی دو شرط دارد، یکی اینکه 
واحد در داخل شــهرک صنعتی نباشد و 
دیگر اینکه مصرفی بیش از پنج هزار متر 
مکعب در ساعت نداشته باشد. شرکت گاز 
موظف اســت که گاز را تا ورودی شهرک 
صنعتی برساند و ادامه کار در داخل شهرک 
بر عهده خود شــهرک صنعتی است زیرا 
اعتبار انجام این کار جزو بودجه ســنواتی 

آنها است.
وی اظهار داشت: اکنون در داخل شهرک 
های صنعتی استان هیچ واحد فعالی که 
بدون گاز باشــد، نداریم و حدود نیمی از 
ظرفیت ایجاد شده در شهرک های صنعتی 
هم بدون استفاده اســت. انتظار داریم در 
راستای سیاست هایی که استاندار هم بر 
آن تاکید کرده اســت از پتانسیل موجود 
استفاده و اگر این ظرفیتها پاسخگو نبود به 

سمت توسعه شهرکها حرکت شود.
وی با بیان اینکــه این واحدهای تولیدی 
پیــش از این فــرآورده نفتی مصرف می 
کردند، افــزود: در قبال ایــن جایگزینی 
ســوخت، وزارت نفت هزینــه ای دریافت 
نمی کند و اعتبار گازرسانی را از محل صرفه 
جویی که در مصرف سوخت مایع یارانه ای 
اختصاصی به این واحدها پرداخت می شد، 

تامین می کند.
مدیرعامل شــرکت گاز خراســان رضوی 
گفت: واحدهایی نیز که تازه شروع به کار 
می کنند باید پروانه بهره برداری و تاییدیه 
شــرکت نفت را داشته و تعهد بدهند که 
دست کم برای مدت سه سال فعالیت کنند 
و اگر فعالیتی کمتر از این مدت داشــته 
باشند هزینه گازرسانی انجام شده از آنها 

دریافت خواهد شد.
افتخاری با بیان اینکه شرکت گاز خراسان 
رضوی، قطب پژوهشی و ارتقای عملکرد 
محصولات گازسوز است، افزود: امسال از 
محل منابع اعتباری شرکت، هفت میلیارد 
تومان در حوزه زیرساخت و پژوهش هزینه 
کرده ایم و آزمایشگاه راندمان انرژی را نیز 

در حال احداث داریم.
وی اظهار داشــت: شــرکت گاز نه تنها 
مانعی برای توسعه نیست بلکه به تعمیق 
و گسترش روند توسعه کمک کرده و خود 
همیشه به دنبال آن است تا پیشران توسعه 

استان باشد.
مسوولیت اجتماعی و توجه به اقشار محروم

وی با بیان اینکه شــرکت گاز خراســان 

رضوی در حوزه مســوولیت اجتماعی نیز 
اقدامات مختلفی انجام داده اســت، افزود: 
امسال از محل اعتبارات وزارت نفت ۶3۵ 
میلیارد تومان اعتبار برای حوزه مسوولیت 
اجتماعی در نظر گرفته شــده اســت که 
یکی از مصادیق آن توجه به قشر محروم و 
حاشیه شهر است. امسال 1۵ میلیارد تومان 
به کمیته امداد و بهزیستی برای کمک به 
لوله کشــی داخلی واحدهای مســکونی 
مددجویان زیر پوشش آنها در نظر گرفته 

شده است.
مدیرعامل شــرکت گاز خراســان رضوی 
در بخش دیگری از ســخنان خود با اشاره 
به میــزان مصرف گاز اســتان هم گفت: 
در تابســتان میانگین حدود 27 میلیون 
مترمکعب و در زمســتان حدود 70 تا 7۵ 
میلیون مترمکعب مصــرف روزانه داریم و 
ســالانه حدود 13 میلیارد و ۶00 میلیون 

متر مکعب گاز به مصرف می رسد.
افتخاری ادامــه داد: در تابســتان حدود 
۸0 تا ۹0 درصد گاز مصرفی اســتان و در 
زمستانها حدود ۵0 درصد آن از پالایشگاه 
شهید هاشمی نژاد سرخس تامین می شود.

اجرا و افتتاح ۹2۶ طرح گازرسانی در 
هفته دولت

مدیر بهره برداری شــرکت گاز خراســان 
رضوی هم بــا بیان اینکه در یک ســال 
اخیر در تمام شــهرهای استان حتی یک 
مورد نداشته ایم که تقاضایی در محدوده 
خدماتــی صورت گرفته و پاســخ نگرفته 
باشــد، افزود: در این یکســال ۹7 هزار و 
۵00 اشــتراک جدید شهری و روستایی 
هم پذیرش شــد و تعداد مشــترکان این 
شرکت از 2 میلیون و ۶00 هزار مشترک 

فراتر رفت.
فرشید دشــتی افزود: در هفته دولت ۹2۶ 
طرح گازرســانی با اعتبار 10 هزار و ۵00 
میلیارد ریال در استان به بهره برداری رسیده 

و یا عملیات اجرایی آن آغاز می شود.
وی ادامه داد: تأمین زیرســاخت ها به ویژه 
در مناطق روستایی و کمتر توسعه یافته، 
مصداق بارز برقراری عدالت اجتماعی است، 
بر همین اساس همزمان با هفته دولت در 
بخش روستایی استان، افتتاح و بهره برداری 
طرح گازرسانی به ۶0 روستا و آغاز عملیات 
اجرایی در ۶۵ روستای دیگر انجام می شود.

همچنین در حوزه شهری نیز در راستای 
اجرای مصوبات سفر ریاست جمهوری به 

استان، پروژه گازرسانی به شهر باجگیران، 
به عنوان تنها شــهر فاقد گاز اســتان به 
صورت رسمی آغاز خواهد شد که با بهره 
برداری از این طرح ها، تمام نقاط شهری 
و نیز روســتاهای دارای شرایط استان که 
قابلیت گازرسانی داشته اند، از این امکان 

برخوردار خواهند شد.
وی با بیان اینکه در مجموع با آغاز عملیات 
اجرایی و بهره برداری از طرح های جدید، 
بیش از 14 هزار خانوار شهری و روستایی 
دیگر استان از گاز طبیعی بهره مند خواهند 
شــد، افزود: اعتبار طرح های گازرســانی 
بخش شهری و روستایی استان در هفته 
دولت امســال رقمی بالغ بر ۶41 میلیارد 

تومان است.
گازرسانی به 12۰۰ واحد تولیدی و 

صنعتی در یکسال
استفاده واحدهای مختلف صنعتی و کارخانه 
های بزرگ از گاز طبیعی، نقش مهمی در 
کاهش آلایندگی هوا دارد. در کنار گازرسانی 
شهری و روستایی، گازرسانی به واحدهای 
تولیــدی و صنعتی نیز بخــش دیگری از 
فعالیتهای شــرکت گاز استان است که در 

یکسال اخیر رونق گرفته است.
رییس امور برنامه ریزی شرکت گاز استان 
خراســان رضوی اظهار داشت: اکنون 20 
هزار مشترک صنعتی در اســتان داریم. 
از آغاز فعالیت دولت ســیزدهم، از محل 
اعتبارات شــرکت ملی گاز و وزارت نفت و 
با حمایت مسوولان ارشد استانی به هزار و 
200 به واحد تولیدی و صنعتی گازرسانی 
شده اســت. گازرســانی به 2 هزار واحد 
صنعتی دیگر نیز، که بیشــتر آنها جدید 

هستند، در دست اقدام است.
داد:  ادامه  ســیدمحمدجواد کوچک زاده، 
هم اینک شرکت گاز استان به 2 میلیون 
و ۵۸۵ هزار مشــترک شهری و روستایی 
خدمت رسانی می کند که از این تعداد 2 
میلیون مشترک شهری و بقیه روستایی 

هستند.
وی بیان کــرد: با توجه به توانمندی های 
شرکت گاز خراســان رضوی، ما به عنوان 
استان معینِ سیستان و بلوچستان، فعالیت 
گازرسانی را به محدوده شهرستان زاهدان 
نیز انتقال داده و وارد عمل شده ایم که پس 
از کامل کردن و تحویل این طرح، اجرای 
طرح های گازرسانی در چابهار و کنارک را 

نیز تا پایان سال آغاز خواهیم کرد.

511/1- هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی)5/3۰(

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانون و ماده 13 آئیـن نامه قانـون تعیین تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی برابـر آرای 
1401۶030۶00۵004720و  1401۶030۶00۵004711و  شـماره   
1401۶030۶00۵00472۶ هیـات اول  موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد 
ثبتـی حـوزه ثبـت ملک نیشـابور  تصرفـات مالکانه بلامعـارض متقاضیان 
1( آقـای محمـد جـواد جعفریانـی  فرزنـد علی اکبر بشـماره شناسـنامه  
۸  صـادره از نیشـابور   در شـش دانـگ یـک قطعـه زمیـن مزروعـی بـه 
مسـاحت 4327  متـر مربـع   2(خانـم عصمـت علیا فرزند علـی اصغر به 
شـماره شناسـنامه ۶2۶ صـادره از نیشـابور در شـش  دانـگ یـک قطعـه 
زمیـن مزروعـی بـه مسـاحت 111۸۹/20 متـر مربـع 3( خانـم عصمـت 
علیـا فرزنـد علـی اصغـر به شـماره شناسـنامه ۶2۶ صادره از نیشـابور در 
شـش  دانـگ یـک قطعـه زمیـن مزروعی بـه مسـاحت ۹۹2۹ متـر مربع 
همگـی از پـلاک پـلاک  4۸ فرعـی از 1۵ اصلـی واقـع در اراضـی فاروب 
رمـان بخـش ۵ نیشـابور خریـداری از مالـک رسـمی آقای لیلا سـعیدی 
محـرز گردیده اسـت . 4(برابر رای شـماره  1401۶030۶00۵004۸۵0  
هیـات  اول  موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و 
سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت 
ملـک نیشـابور  تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضی  آقای نقـی عمارلو    
فرزنـد اسـماعیل    بشـماره شناسـنامه  23۹۶ صـادره از نیشـابور  در 
ششـدانگ یـک  بـاب سـاختمان بـه مسـاحت 11۹/۸0  متـر مربـع از  
پـلاک ۸0 فرعـی از 3۶  اصلـی واقـع در اراضـی بوجخکـی    بخـش 12 
نیشـابور خریـداری از مالـک رسـمی آقـای علـی اصغـر براتـی  محـرز 
گردیده اسـت .۵( برابر رای شـماره  1401۶030۶00۵00470۸  هیات  
اول  موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای 
فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک نیشـابور  
تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی  خانـم فاطمـه قناعتـی  فرزنـد 
اسـمعیل بشـماره شناسـنامه  4 صادره از نیشـابور در باب سـاختمان  به 
مسـاحت 1۹/۸0  متـر مربـع از  پـلاک 3۸7  فرعـی از 232 اصلی   واقع 

در اراضـی نجـف آبـاد بخش 2 نیشـابور خریـداری از مالک رسـمی خانم 
علیـا ترمیکروچیـان محـرز گردیـده اسـت لـذا بـه منظـور اطـلاع عموم 
مراتـب در دونوبـت بـه فاصلـه 1۵ روز آگهـی مـی شـود  در صورتـی که 
اشـخاص نسـبت صـدور سـند مالکیـت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند 
مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهی به مـدت دو ماه اعتـراض خود 
را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید ، ظـرف مـدت یـک ماه از 
تاریـخ تسـلیم اعتـراض ، دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیم 
نماینـد . بدیهـی اسـت در صو.رتـی انقضـای مـدت مذکور و عـدم وصول 

اعتـراض طبـق مقـررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد . 
تاریخ انتشار نوبت اول  0۵/23 /1401 

تاریخ انتشار نوبت دوم   07 / 1401/0۶   
سید ابوالفضل حسینی -رییـس ثبـت اسـناد و امـاک نیشـابور

511/2- اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و اماک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانون تعییـن تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای 
شـماره 1401۶030۶0210001۶4  هیـات اول/دوم موضـوع قانـون تعیین 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر 
در واحـد ثبتـی ملـک بردسـکن تصرفات مالکانـه بلامعـارض متقاضی آقای 
حسـین سـالاری فرزند عباسـعلی به شماره شناسـنامه 4 صادره از بردسکن 
درششـدانگ یکبـاب سـاختمان بـه مسـاحت 42۶0/11 متر مربع قسـمتی 
ازپـلاک 1۵۹  اصلـی واقـع درخراسـان رضـوی بخـش 4 حـوزه ثبـت ملک 
بردسـکن خریـداری از مالـک رسـمی مالکیـت مشـاعی متقاضـی محـرز 
گردیـده اسـت. لـذا بـه منظور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت بـه فاصله 
1۵ روز آگهـی مـی شـود در صورتـی کـه اشـخاص نسـبت به صدور سـند 
مالکیـت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند مـی توانند از تاریخ انتشـار اولین 
آگهـی بـه مـدت دو مـاه اعتراض خـود را به این اداره تسـلیم و پـس از اخذ 
رسـید، ظـرف مدت یـک ماه از تاریخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خود را 

بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهی اسـت در صـورت انقضـای مدت 
مذکـور و عـدم وصـول اعتـراض طبق مقـررات سـند مالکیت صـادر خواهد 

 . شد
تاریخ انتشار نوبت اول:1401/0۶/07  
تاریخ انتشار نوبت دوم:1401/0۶/22 

غامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واماک بردسکن

511/3- آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت  اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

نظـر بـه دسـتور مـواد 1 و3 قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت اراضـی و 
سـاختمان هـای فاقـد سـند رسـمی مصـوب 13۹0/۹/20 و برابـر رای 
هیـات   1401/04/2۵ مورخـه    1401۶030۶272000311 شـماره  
موضـوع مـاده یـک قانـون مذکـور مسـتقر در واحـد ثبتی منطقه شـش 
مشـهد تصرفـات مالکانـه و بلامعـارض متقاضـی  آقـای یاسـر نیکخـواه 
فرزنـد محمدحسـین شـماره شناسـنامه 1۶0 صـادره  گنابـاد نسـبت به  
ششـدانگ یکبـاب منـزل  بـه مسـاحت 12۵ متـر مربـع از پـلاک ۹۹۵ 
فرعـی از 1۹1  اصلـی واقـع در اراضـی چهارچشـمه بخـش 10 مشـهد 
خریـداری بـا واسـطه / بـدون واسـطه از محـل مالکیت مشـاعی متقاضی 
مالـک رسـمی محـرز گردیـده اسـت. لـذا بـه اسـتناد  مـاده 13 آئیـن 
نامـه مربوطـه ایـن آگهـی در دو نوبـت  در دو روزنامـه بـه فاصلـه 1۵ 
روز از طریـق یکـی از روزنامـه هـای  محلـی و یکـی از روزنامـه هـای 
کثیرالانتشـار اعـلام شـده در شـهرها منتشـر و در روسـتاها رای هیـات 
الصـاق تـا در صورتیکـه اشـخاص ذینفـع بـه آرای اعـلام شـده اعتـراض 
داشـته باشـند بایـد از تاریخ انتشـار اولین آگهـی و در روسـتاها از تاریخ 
الصـاق در محـل تـا دو مـاه اعتـراض خـود را بـه اداره ثبـت محـل وقوع 
ملـک تسـلیم و گواهـی تقدیـم و رسـید اخـذ نماینـد. و بایـد  از تاریـخ 
تسـلیم اعتـراض مبادرت بـه تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محل 
نمایـد و گواهـی تقدیـم دادخواسـت بـه اداره ثبت محل تحویـل دهد که 
در ایـن صـورت اقدامـات ثبـت موکول به ارائـه حکم قطعی دادگاه اسـت 
و در صورتـی کـه اعتـراض در مهلـت قانونـی واصـل نگـردد یـا معترض، 
گواهـی تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل را ارائـه نکند اداره 

ثبـت مبـادرت به صـدور سـند مالکیت می نمایـد و صدور سـند مالکیت 
مانـع از مراجعـه متضـرر بـه دادگاه نیسـت. م. الف۸۵7 

تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/۵/23. 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/۶/7

هادی ریحانی - رئیس ثبت اسناد و اماک منطقه شش مشهد

511/4 - اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و اماک حوزه ثبت ملک مشهد ناحیه یک 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانون تعییـن تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای 
تعییـن  قانـون  موضـوع  اول  هیـات   1401۶030۶00300023۹ شـماره 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر 
در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک مشـهد ناحیـه یـک تصرفـات مالکانـه 
بلامعـارض متقاضـی  آقـای علیرضـا اخـوان فرزنـد حسـین بـه شـماره 
شناسـنامه ۸ صادره از مشـهد در ششـدانگ اعیان یک باب منزل مسـکونی 
قسـمتی از پـلاک  134 فرعـی از  ۵  اصلـی بخـش ۹  مشـهد به مسـاحت 
14۹/24 مترمربـع کـه عرصـه  موقوفـه گوهرشـاد بیگـم بـا نظـارت قانونی 
اداره اوقـاف و امـور خیریـه خراسـان رضوی ناحیه دو مشـهد واقـع  در بلوار 
مجـد  ، مجـد ۸ پـلاک 14 محرز گردیده اسـت. لذا به منظـور اطلاع عموم 
مراتـب در دو نوبـت بـه فاصلـه 1۵ روز آگهـی مـی شـود در صورتـی کـه 
اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیـت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند 
مـی تواننـد از تاریخ انتشـار اولین آگهـی به مدت دو ماه اعتـراض خود را به 
این اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسـلیم 
اعتـراض، دادخواسـت خود را بـه مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اسـت 
در صـورت انقضـای مدت مذکـور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سـند 

مالکیـت صـادر خواهد شـد. م.الف۸۵1 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/۵/22. 

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/۶/7 
علی فضلی - رئیس ثبت اسناد و اماک منطقه یک مشهد

اجرا و افتتاح
۹26 طرح گازرسانی در 

هفته دولت
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روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :
حسین رفیعی

ســن مصرف مواد مخدر به کمترین میزان 
خود رســیده اســت. در دهه های گذشته 
جوانی نقطه شروع این سوء مصرف بود، اما 
حالا نوجوان هایی که به مدد کاربری دائم در 
شبکه های اجتماعی علائم بلوغ زودرس را 
تجربه می کنند این میانگین سنی را تقلیل 
داده اند.آغاز نوجوانی دورانی که با تغییرات 
فیزولوژیک با اهمیتی همراه است و بالاترین 
میزان ریسک پذیری را در نوجوان به وجود 
مــی آورد. اما احتمال روی آوردن کدام گروه 
از نوجوان ها به مواد مخدر بیشتر است؟ این 
سوالی اســت که از مهدی حاج اسماعیلی، 
روانشناس و مشاور خانواده پرسیدیم و علت 
انواع آسیب های اجتماعی از جمله اعتیاد را 

در دوران نوجوانی بررسی کردیم.
 آمارها، خبرهای خوبی از مصرف مواد 
مخدر توسط نوجوان ها نمی دهند؛ به نظر 
شما چرا سن اعتیاد و مصرف مواد مخدر 

تا به این اندازه کاهش پیدا کرده است؟
به نظر می رســد که ما نتوانسته ایم به اندازه 
کافی، مسائلی جذاب تر از مواد مخدر را برای 
نوجوان هایی که هیجانات بالایی دارند، تبلیغ 
کنیم تا در این دوران حســاس، نخواهند با 
مواد مخدر خودی نشان بدهندو  در صورتی 
که در طرف دیگر ما، گروه هایی هستند که 
دائما در حال تبلیغ مواد مخدر به عنوان راهی 

برای خوش حالی و خوشگذرانی هستند.
 چه گروه هایی باید بیش از دیگران از 

این جریان پیشگیری می کردند؟
در اولین قدم خانواده و والدین و در قدم های 
بعدی، معلمین مدارس و رسانه ها. متاسفانه 
رابطه نامطلوب نوجوان بــا پدر و مادرش و 
احساس ناخوشایند در محیط خانه، همیشه 
یکــی از اساســی ترین علت هــای گرایش 

نوجوان ها به مواد مخدر است.
  نوجوانی همیشه سن بحران های مختلف 
بوده است؛ چرا خانواده ها به اندازه زیادی 
در مدیریت فرزندشان در این دوران، با 

مشکات متعددی روبرو می شوند؟
بخواهیم یا نخواهیم، همه چیز در هر دورانی 
از زندگی، به سبک تربیتی و فرهنگی خانواده 
بســتگی دارد؛ در نوجوانی بیشتر! در واقع، 

نوجوانی، دورانی لب مرز است که بیشتر از هر 
وقت دیگری، فرد نیاز دارد تا خواسته هایش 
دیده و شــنیده شود. اما در عمل چه اتفاقی 
می افتد؟ اینکه قریب به اتفاق پدر و مادرهای 
ما، از روش تربیتی ســنتی بــه نام کنترل 
بیرونی استفاده می کنند؛ کنترلی که به طور 
مــداوم از طرف پدر و مادر و کادر مدرســه 
صورت می گیرد و از نظر نوجوان خوشــایند 
نیست و خودش را در معرض خطر می بیند.

اما اگر این کنترل اتفاق نیفتد، شاید اتفاقات 
بدی در انتظارش باشــد! یعنی پدر و مادر با 
این روش ســعی در مراقبت از فرزندان شان 

را دارند.
این کنترل بیرونی، از این نظر آسیب زا است 
که مــا فقط آن را در حوزه شــناختی علم 
روانشناسی، یعنی تحصیلی اعمال می کنیم 
در صورتی که دوره نوجوانی، دوره تحول فرد 
است و شامل چندین و چند بعد است. بعد 
شناختی، عاطفی، اخلاقی، اجتماعی و ...! اما 
متاســفانه در فرهنگ خانوادگی و سیستم 
آموزش و پرورش، همه هم و غم شان بر حوزه 
شناختی است و رشد دیگر جنبه ها و بعدها 
را نادیده می گیرند. در واقع این نادیده گرفتن 
است که بیشــتر از کنترل نکردن می تواند   
باشد و نوجوان را به هر سمت و سویی سوق 

بدهد؛ از جمله استعمال مواد مخدر.
  شــما نقش خانواده ها را در به وجود 
آمدن این خطرات، تا چه اندازه می دانید؟

شــخصا فکر می کنم که خانواده ها به اندازه 
کافی نسبت به نوســانات این سن و سال، 
آگاهی کافی و لازم را ندارند. کدام نوسانات؟ 
بدیهی اســت کــه دوره نوجوانــی با بلوغ 
جسمانی و جنسی همراه است؛ مسائلی که 
می تواند هم از نظــر هورمونی و هم از نظر 
عرفی واجتماعی، برای نوجوان اســترس و 
نگرانی به همراه داشــته باشد. اما در چنین 
شرایطی، این نوجوان با والدینی روبرو است 
که آمادگی برخورد و رفتــار با نوجوانی در 
چنین شــرایط و موقعیتی را ندارند. یعنی 
هم نوجوان در مرحله حساســی است و هم 
خانواده ها ناآگاه! آن وقت اســت که خانواده 

دست به کنترل بیرونی می کند.
 کنترل بیرونی یعنی چه؟

آن هــا گاهی احســاس خطــر می کنند و 
می خواهند با تهدید، تحقیر، کل کل، تنبیه، 
انتقاد، سرزنش و یا حتی پاداش و باج دادن، 
مانع پیشروی خطر بشــوند. در صورتی که 
مجموعه ایــن رفتارها باعث می شــود که 
نوجوان دچار یک آشــفتگی روانی بشود.او 
برای کم کردن بار ایــن رفتارهایی که با او 

شده، به گروه همسالان خودش پناه می برد 
که آن ها هم همین شرایط را دارند.  در چنین 
شرایطی، این دسته از نوجوان ها، برای تخلیه 
این حجم از فشــار و آشــفتگی، به سیگار، 
الکل، مواد مخدر و در دســترس ترین آن ها، 
گل  روی می آورند. در واقع نوجوان هایی در 
چنین موقعیت هایی قرار می گیرند که فشاری 
مضاعف بر فشار اختصاصی سن و سال شان، 
از طرف خانواده دربــاره درس خواندن و ... 
به آن ها وارد شــده است. متاسفانه بسیاری 
از خانواده ها، خودشــان با دستان خودشان، 
فرزندانشان را در باتلاق آسیب های اجتماعی 
می اندازند. آسیب هایی که فقط هم به اعتیاد 

به مواد مخدر ختم نمی شود. 
  و مصداق این آسیب ها کدام است؟

اعتیاد به بازی های کامپیوتــری و اعتیاد و 
گرایش زیاد به مســائل جنسی هم از دیگر 
آســیب هایی اســت که می توانــد در کنار 
اســتعمال و اعتیاد به مواد مخدر، نوجوان را 

درگیر کند.
 آیا راهــکار آزمون پس داده ای برای 

پیشگیری از این موارد وجود دارد؟
طبیعتا مهمترین راه پیشــگیری در دست 
والدین و معلمین مدارس اســت. آن ها باید 
آموزش ببینند و بدانند که سعادت نوجوان، 

تنها در مســائل تحصیلــی و موفقیت های 
ظاهری و عرفی جامعه نیست. بلکه نوجوان 
دچار احساسات و عواطفی است که توجه به 
آن ها، می تواند او را در همه جنبه ها از جمله 

مسائل تحصیلی هم به موفقیت برساند.
  فکر می کنید تا به امروز این آگاهی در 
خانواده ها و حتی کادر آموزشی مدارس 

وجود نداشته است؟
نه بــه صورت مطلق اما کافــی هم نبوده و 
نیســت. من کمتر نوجوانی را دیده ام که به 
هیجانــات درونی اش که متعلق به ســن و 
ســالش است، پاسخ داده شــده باشد. برای 
همین هم لازم اســت که  کادر مدرســه و 
خانواده، الگوهای فکری و نگرشــی خود را 
تغییر بدهند. الگویی که باعث پیگشیری از 
آشــفتگی ذهنی و درونی نوجوان می شود و 
باعث می شود هوش هیجانی اش بالا برود و او 
را تا حدودی از آسیب های اجتماعی از جمله 

اعتیاد بیمه کند.
 اما برخی فکر می کنند که نکند توجه 
به خواسته های نوجوان و یا کنترل کافی 
نداشــتن بر او، نوجوان را از لبه دیگر 
بام بیندازد.این تفکر والدین درســت 
اســت که نوجوان ها در بســیاری از 
موارد پختگی لازم برای تصمیم گیری 
را ندارند و ممکن اســت خودشان را با 

همین انتخاب ها به دردسر بیندازند؟
 قرار نیست کنترلی وجود نداشته باشد؛ بلکه 
باید بتوانیم روش تربیتی مان را به ســمت 
کنتــرل درونی، توجه بــه انتخاب بچه ها و 
احترام گذاشتن به دنیای مطلوب شان هدایت 
کنیم. در این میان، آزادی های معقول همراه 
با قانون هم می تواند گره گشای یک ارتباط 
سالم بین نوجوان و والدینش باشد. آن وقت 
اســت که اگر چنین کردیم، بدون شــک، 
می توانیم بخشــی از آسیب های احتمالی و 
در پیش روی نوجــوان را برداریم. البته که 
نه والدین و نه مسئولان مدارس، به تنهایی 
و دست تنها نمی توانند به این هدف برسند. 
بلکه لازم است که همگی به صورت هماهنگ 
چنین رویکردی را به کار بگیرند تا با گذشت 

زمان، شاهد نتایج خوشایند آن باشیم.

تصویب جذب سالانه ۵۰۰ عضو هیات علمی 
در دانشگاه فرهنگیان

سرپرســت دانشگاه فرهنگیان گفت: جذب سالانه ۵00 عضو هیات علمی جدید برای 
دانشگاه فرهنگیان در وزارت علوم تصویب شده است.

به گــزارش خبرنگار گروه جامعه ایرنا، رضا مراد صحرایی در نشســت خبری خود با 
خبرنگاران اظهار کرد: دانشگاه فرهنگیان قدیمی ترین دانشگاه معاصر کشور است که 

همه دانشگاه ها سیر تحول خود را از این دانشگاه داشته اند.
وی افزود: دانشــگاه فرهنگیان را باید آینده ساز و مرجع در حوزه تربیت معلم تبدیل 
کنیم، مربی و معلم یکی از اهرم تمدن ســازی هستند و آرمان ما تربیت معلم الخیر 
است، معلمی که همه جویندگان برای آن طلب استغفار می کنند،   هدف این است که 

چنین معلمی تربیت شود.
صحرایی با بیان اینکه تربیت معلم آینده کلید واژه ماست، ادامه داد: متن، محتوا و اصول 
باید برای تربیت معلم آینده فراهم باشد، امروز اگر معلم در قالب دانشجو معلم جذب 

می شود، این معلم باید برای آینده و با تربیت چند ساحتی باشد.
صحرایی خاطر نشان کرد: نقش تربیتی معلم نباید مورد غفلت باشد، معلم باید گفتمان 
ســاز و جریان ساز باشد. در واقع هر معلم یک مربی پرورشی، مربی ورزشی و امدادگر 

باید باشد که این طرح از امسال آغاز می شود.
وی با بیان اینکه معلم باید همه جانبه و راهبر باشد، یادآورشد: تفاوتی میان معلم فیزیک 

و پرورشی وجود ندارد، هر معلمی باید یک راهبر باشد.
 

جزئیات کمک هزینه ازدواج
مدیرکل امور بیمه شــدگان ســازمان تامین 
اجتماعی ضمن تشریح جزئیات کمک هزینه 
ازدواج گفت: بیمه شــده جهت دریافت این 
کمک هزینه باید ۵ سال قبل از تاریخ ازدواج، 
حداقل 720 روز ســابقه کار و پرداخت حق 

بیمه داشته باشد.
مدیرکل امور بیمه شــدگان ســازمان تامین 

اجتماعی در گفت وگو با خبرنگار اجتماعی ایرنا درباره شرایط دریافت این کمک هزینه 
اظهارداشت: بیمه شدگان تأمین اجتماعی در صورت داشتن 2 سال سابقه بیمه پردازی 
)در هنــگام ازدواج اول( هدیــه ازدواج، را دریافت می کنند؛ این اعتبار معادل یک ماه 

حقوق مبنای کسر حق بیمه است.  
مهدی شکوری توضیح داد: در صورتی که زن و شوهر هر دو بیمه شده تأمین اجتماعی 
باشــند، این هدیه بلاعوض به زوجین )یعنی هر دو نفر( پرداخت می شود. به موجب 
قانون تأمین اجتماعی نیز این کمک هزینه به عنوان هدیه به بیمه شدگان اجباری واجد 

شرایط )که برای اولین بار ازدواج می کنند( پرداخت می شود.
وی تصریح کرد: شرط مهم دریافت کمک هزینه ازدواج، وجود سابقه است؛ بیمه شده 
ظرف ۵ سال قبل از تاریخ ازدواج باید حداقل به مدت 720 روز سابقه کار داشته باشد 

و این حق بیمه )در این دوره زمانی( از سوی کارفرما پرداخت شده باشد.
وی ادامــه داد: به منظور دریافت این کمک هزینه همچنیــن در تاریخ ازدواج، رابطه 
استخدامی بیمه شده با کارفرما نباید قطع شده باشد؛ ازدواج نیز باید دائم بوده و در دفتر 

رسمی ازدواج به ثبت رسیده باشد.

کدام گروه از نوجوان ها در معرض اعتیاد به مواد مخدر هستند؟

گل می کشم؛ پس هستم ! خبر


